
Метод измерения плотности потока радона из грунта, 
активированного градиентом давления

Аннотация. Цель исследования – разработка метода оценки радоноопасности участка с уче-

том потенциальной адвективной составляющей потока радона из грунта в здание в случае его 

постройки. Метод основан на анализе кривой накопления радона в камере относительно боль-

шого объема при искусственном создании разности давлений между атмосферой в камере и на-

ружной атмосферой. Результаты измерений позволяют прогнозировать объемную активность 

радона в возведенном здании с учетом его конструкционных характеристик.
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Method for Measuring Radon Flux Density from Soil Activated 
by a Pressure Gradient

Abstract. The aim of the study is to develop a method for assessing the radon potential of the 

territory, taking into account the advective entry of the radon from the ground to the building 

in the case of its construction. The method is based on the analysis of the radon accumulation 

curve in a chamber with relatively large volume under created pressure difference between the 

inside and the outside atmosphere. The results of the measurements allow to predict the radon 

concentration in the building taking into account its construction characteristics.
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